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FELIP VILARDELL I President Amics dels Gegants de Lleida i Lo Marraco

Rosa Peroy

"Els gegants de Lleida són el
millor conjunt geganter de

Catalunya"
tllssocíació d'Els Atttiæ dels Gegorß de lleido i
to Mottw es va oonstituir com a tal e|2011. ñlo

són una colla d€ geganters, són un grup de ær-
sones que, tal com ens clarifica Viladell (Lleida,

1970) tenen com a

la Paeda de lleida
pdrimonial. Vetllen per la cura i la bona oonser-

uació del coniunt de
figurcs que formen els
gegants, "un dels més

ñcs de l'Estat espanyol".
gegonßdelleido.øt

Quin és el principol ob:
jectíu de tAssocíoció?
Col'laborem amb la

Paeria perquè no deixi

de tenir cura del patri-

moni geganter que te-
nim a la ciutat. Hi van

haver uns anys de de-
gradació, entre el 1987 i

1995 que volem evitar que es repeteixin.

I tombé fon recerco.

Sí. Perquè per nosaltres és un conjunt escultòric

que mereix una atenció especial: els Gegants i Lo

marraco.

QuÍna edattenen els nostrcs gegants?

Els Gegants Romans són obra de l'escúltor Ramon

Corcelles, deixeble del prestigiós escultor neoclàs-

sic Joan Adam, i autor del retaule major de la Seu'

Nova. La Paeria els hi encarrega el fd¿0, Els altres,

els Xinesos, els Reis, els Moros i els Gegantons, van

ser construi'ts a lbbrador El lngenio, fent servir es-

cultures de lãrtista modernista Lambert Escaler.

Volem donar a conèixer aquesta riquesa cultural

lleidatana.
El més nous són els faroons?
Sí. Es van construir en època de lhlcaldç Siurana,

però a partir de motllos de la postguerra, per tant,
conserven una continu-
i'tat estètica. .Aquesta

harmonia fa, al nostre

entendre, que els ge-

gants de la Paeria siguin

el millor conjunt gegan-

ter de Catalunya i un

dels millors de l'Estat.
'l Lo Marraco?

És del 1957. Peròja hi ha

precedents històrics: el

primer morraco és del

1907. Però el 1442, en la
processó de l'Assumpció
ja està datada l'aparició

d'un drac amb rodes, obra de Joan Jiménez, un re-

putat escultor del segle XV..

Quontes peßones composen oquesto Assgcía-

cíó?
Encara pocs. Cinc persones en la Junta directiva,

però activament anem treballant unes 16 perso-

nes.

On podem onot o veure'ls, duront lhny?
Des de fa un anyt a la Regidoria de Cultura, a l'avin-

guda Blondel. També volem instaurar un dia a lhny

dedicat als Gegants de Lleida' Molta feina a fer.


